
BO KOLIZEJ PRIŠEL NA VRSTO ZA PRENOVO!

Nesrečna stavba na Gosposvetski 13
KollzeJ na Gosposvetskl 13 nosi resnlčn&nesrečno

števllko, saj je o njem govora že vse povojna leta In
predstavlja zoprn trn v občlnaki peti. Kaj vse bi se
dalo naredltl z njlm, o tem so prave študlje, med
katerimlsonekaterenaravnostsanJske.Respaje.dabl
občlnl lahko pomenll ponos, a Jl Je prej v sramoto.
Zato so začell resno razmlšljatl, kaj bl morall storitl,
da bl KollzeJ polno zažlvel. Posebni koordinacijski
odborje pripravll dva predloga, o katerlh bo govor na
javnl razpravl predvldoma do konca leta. Preden
osvetllmo prihodnost, za katero se bo treba v kratkem
odločltl, poglejmo še v zgodovino.

Stavba je bila nekdaj tako-
rekoč središče življenja v
Ltjub ĵani, česar danes ni sluti-
ti niti na daleč. Temeljni ka-
men za Kolizej so položili leta
1845, pet let kasneje pa se je
vanj vselilo približno 2000 vo-
jakov nekdanje avstrijske voj-
ske. Že leta 1860 se je Kolizej
spremenil v stanovanjsko
zgradbo. Ime je stavba dobila
po dvorani v osrčju stavbe,
kjer so bile razne prireditve in
je sodila med imenitne v
Ljubljani. Kasneje je stavbo
prizadel večji požar. Obnovili
so jo le za silo in s tem je
izgubila nekdanji sijaj.

Danes je Kolizej pravcato
»barakarsko« naselje, v kate-
rem so stanovanja v velikosti
od 12 kvadratnih metrov do

240 kvadratnih metrov. Veli-.
ko njegovih prebivalcev živi y
sobah brez vode in tudi sani-
tarije so v večini skupne. Ni
posebej treba omeiyati, da je
med stanovalci nemalo social-
no ogroženih in životarijo
med preperelimi stenami.

Za bodočo podobo tega
ogromnega objekta z 11.000
kvadratnimi metri prostora so
izdelali dva predloga. Po pr-
vem naj bi bili namenjen le
poslovnim dejavnostim, mali
obrti in športu. Po drugem
predlogu naj bi poleg tega ob-
novili še 79 stanovanj in tako
omogočili prebivalcem so-
dobnejše in lepše življenje. Za
drugi predlog se zavzemajo
člani izvršnega sveta občine
Center, ker bi radi, da bi se

ohranila stanovanja, ki jih si-
cer v občini mai\jka. Rušitev
ne pride v poštev, kar so men-
da kmalu po vojni tudi name-
ravali. Po trditvah Zavoda za
raziskavo materiala je namreč
konstrukcija hiše v osnovi
zdrava. Vseeno pa bi jo morali
utrditi, da bi bila potresno
bolj varna.

Zanimivo je, da se za Koli-
zejsko dvorano zanima telo-
vadno društvo Partizan. S pri-
merno prezidavo bi si prido-
bili eno veliko in več manjših
telovadnic, garderobe in dru-
štvene prostore. V njem bi do-
bila prostor še druga društva.

Skratka, Kolizej kliče po
obnovi, saj bi z ryim ogromno
pridobili, predvsem pa bi po-
lepšali podobo naše občine in
Ljubljane. V Kolizeju bi lahko
nastal nov center. V njem bi
se nastanile različne obrti, ki
nam jih zdaj manjka in razne
male trgovine, na podstrešju
pa bi lahko našli svoj prostor
tudi urnetniki za svoje atelje-
je. Koordinacijski odbor je
napravil tudi približen izra-
čun, koliko bi to stalo. Števil-
ke so ogromne, vendar bi jim
z združenimi močmi lahko bi-
li kos.
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